

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. \_\_\_\_\_

Date \_\_\_\_\_



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : \_\_\_\_\_

التاريخ : \_\_\_\_\_

المجلس الوطني الفلسطيني-وقف العمل بالاتفاقات بداية مرحلة جديدة من الصمود والمواجهة المفتوحة مع الاحتلال  
26.7.2019

أكد المجلس الوطني الفلسطيني أن قرار وقف العمل بالاتفاقات مع الاحتلال الإسرائيلي يعني طي صفحة المرحلة الانتقالية التي بدأت عام 1993، وبداية مرحلة جديدة من الصمود والمواجهة المفتوحة مع الاحتلال الإسرائيلي تتطلب انهاء الانقسام وتحقيق الوحدة الوطنية.

وأعرب المجلس الوطني الفلسطيني في تصريح صحفي صدر عن رئيسه سليم الزعنون اليوم الجمعة عن دعمه وتأييده لهذا القرار الذي جاء التزاما وتنفيذا لقرارات المجلس الوطني وقرارات المجلس المركزي في دوراته الأربع الأخيرة التي اعتبرت أن المرحلة الانتقالية بكل التزاماتها قد انتهت، وأنه يجب الانتقال إلى مرحلة تجسيد مؤسسات الدولة الفلسطينية بإعادة النظر بكافة وظائف السلطة ومؤسساتها.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أن الاحتلال الإسرائيلي وإدارة ترامب يتحملان المسؤولية بسبب سياساتهما وإجراءاتهما العدوانية التي أدت عملياً إلى إلغاء كل تلك الاتفاقات المرحلية، والتتكر لقرارات الشرعية الدولية ذات الصلة، واستبدالها بسياسة الاملاءات والعقوبات التي يرفضها شعبنا وقيادته، ولذلك فإن من حقنا الدفاع عن حقوقنا بكافة الوسائل التي اقرتها المواثيق والشرائع وعلى رأسها ميثاق الأمم المتحدة.

ودعا المجلس الوطني الفلسطيني كافة القوى والفصائل ومؤسسات المجتمع المدني الى الانخراط في دعم وتنفيذ القرار الوطني بشأن تلك الاتفاقات وتحمل المسؤولية في هذه اللحظة الفارقة، والالتفاف حول منظمة التحرير الفلسطينية الممثل الشرعي والوحيد لشعبنا التي في اطارها تكون الوحدة الوطنية القادرة على مواجهة الاحتلال وحماية الحقوق الوطنية في العودة وإقامة الدولة وعاصمتها مدينة القدس وفقا لقرارات الشرعية الدولية ذات الصلة.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. \_\_\_\_\_

Date \_\_\_\_\_



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : \_\_\_\_\_

التاريخ : \_\_\_\_\_

## The Palestinian National Council: The agreements cessation is the beginning of a new phase of steadfastness and open confrontation with the Israeli occupation

26th of July 2019

The Palestinian National Council (PNC) stressed that the decision to stop the agreements with the Israeli occupation means a chapter closing of the transitional period that began in 1993, and a beginning of a new phase of steadfastness and open confrontation with the Israeli occupation, which entails ending the Palestinian divide and achieving national unity. PNC announced in a press statement issued by the Speaker, Mr. Saleem Al-Za'anoun, on Friday to express the support and corroboration for this decision, which aligned with the commitment and implementation of the decisions of the PNC, and the decisions of the Central Council in its last four conventions, which considered that the transitional phase with all its commitments is void, and must move to the phase of establishing the institutions of the Palestinian state, and re-evaluate all the functions of the Palestinian Authority and its institutions.

PNC stressed that the Israeli occupation and Trump administration bear the responsibility for their aggressive policies and measures, which practically led to the cancellation of all these interim agreements, repudiated the relevant resolutions of the international legitimacy, and replaced them with the policy of dictation and punishment which is rejected by Palestinian people and leadership. Therefore, it is our right to defend our rights by all means approved by the charters and laws, first and foremost the Charter of the United Nations.

PNC called on all forces, factions and civil society organizations to engage in supporting and implementing the national decision on these agreements, and to take responsibility at this critical moment and to consolidate around the Palestinian Liberation Organization (PLO) as the legitimate and sole representative of Palestinian people, whereas PLO framework of national unity is capable to confront Israeli occupation, and protect national rights of return and establishing the Palestinian state with Jerusalem as its capital, in accordance with the relevant resolutions of international legitimacy.

**Palestine National Council**

Speaker Office

Ref. \_\_\_\_\_

Date \_\_\_\_\_



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : \_\_\_\_\_

التاريخ : \_\_\_\_\_